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Numer: 26 / 2021 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: stosowania pojemników na odpady z opcją otwierania pokrywy nogą  

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

W Poznaniu w sferze wstępnego magazynowania odpadów przez ich wytwórców najczęściej 

stosowane są pojemniki o pojemności 120 litrów albo 240 litrów (w zakresie budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych) albo o pojemności 1100 litrów (w zakresie budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych). Pojemniki te są odpowiednio zestandaryzowane, aby 

odbiorca w łatwy sposób mógł odebrać odpady.  

 

Wytwórcy odpadów, w tym przede wszystkim mieszkańcy, korzystając tych pojemników, 

ręcznie otwierają pokrywy, a następnie wrzucają odpady do pojemnika. W naszym mieście 

w ogóle nie są albo w znikomym zakresie są stosowane pojemniki na odpady z opcją 

otwierania pokrywy nogą.  
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Tymczasem w niektórych miastach w kraju i za granicą stosowane są pojemniki na odpady 

z opcją otwierania pokrywy nogą. Jest to wygodne i funkcjonalne rozwiązanie, dzięki 

któremu każdemu łatwiej jest wrzucać odpady do pojemników: nie jest konieczne odkładanie 

worka z odpadami i nie jest konieczne dotykanie ręką pojemnika. Ma to istotne znaczenie 

higieniczne, sanitarne, epidemiczne i estetyczne.  

 

Zastosowanie w pojemnikach opcji otwierania pokrywy nogą wiązałoby się przypuszczalnie 

z wyższą ceną takiego pojemnika. Niemniej jednak warto byłoby rozważyć to rozwiązanie do 

stosowania w naszym mieście - dla zainteresowanych gospodarstw - przy sukcesywnie 

następujących w kolejnych latach wymianach pojemników, na co po prowadzonej obecnie 

reorganizacji może mieć wpływ miejska jednostka działającą w zakresie gospodarki 

odpadami. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy w Poznaniu są stosowane pojemniki na odpady z opcją otwierania pokrywy nogą, 

a jeśli tak - to w jakim zakresie, a jeśli nie - to dlaczego, 

 

2) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe 

wprowadzenie do stosowania w Poznaniu - dla zainteresowanych gospodarstw - 

pojemników na odpady z opcją otwierania pokrywy nogą. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


